
 1 

Protokół nr Protokół nr Protokół nr Protokół nr 1111/20/20/20/2022224444  cz. I  cz. I  cz. I  cz. I    

zzzze wspólnegoe wspólnegoe wspólnegoe wspólnego posiedzenia  posiedzenia  posiedzenia  posiedzenia KomiKomiKomiKomisji Budżetu i Infrastrukturysji Budżetu i Infrastrukturysji Budżetu i Infrastrukturysji Budżetu i Infrastruktury oraz Komisji Spraw Społecznych oraz Komisji Spraw Społecznych oraz Komisji Spraw Społecznych oraz Komisji Spraw Społecznych    

Rady Gminy Mszana,Rady Gminy Mszana,Rady Gminy Mszana,Rady Gminy Mszana,    w dniu w dniu w dniu w dniu 13 czerwca 13 czerwca 13 czerwca 13 czerwca 2024 2024 2024 2024 r.r.r.r.        

Obrady rozpoczęto 13 czerwca 2024 r. o godz. 14:30, przerwano o godz. 18.05 tego samego 
dnia i kontynuowano dnia 19 czerwca 2024 r. w godz. 14:30 – 20.00. 

W posiedzeniu wzięło udział 9 na 9 członków Komisji Budżetu i Infrastruktury. Obrady 
Komisji były prawomocne. Obecni: 

1. Gonsior Piotr - Przewodniczący Komisji 
2. Antończyk Paulina - Wiceprzewodnicząca Komisji 
3. Berger Sebastian - Członek Komisji 
4. Bura Roman - Członek Komisji 
5. Kotula Marek - Członek Komisji 
6. Kruczek Barbara - Członek Komisji 
7. Liśnikowski Marek - Członek Komisji 
8. Szotek Wioleta - Członek Komisji 
9. Wita Alojzy - Członek Komisji.  

Lista obecności radnych KBiI stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 
W posiedzeniu wzięło udział 7 na 7 członków Komisji Spraw Społecznych. Obrady Komisji 
były prawomocne. Obecni: 

1. Radna Mura Ilona - Przewodnicząca Komisji 
2. Radny Bura Roman - Członek Komisji 
3. Radna Cieślik Marta - Członek Komisji 
4. Radny Liśnikowski Marek - Członek Komisji 
5. Radny Rduch Krzysztof - Członek Komisji 
6. Radna Wawrzyczny Ewa - Członek Komisji 
7. Radny Wita Alojzy - Członek Komisji. 

Lista obecności radnych KSS stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Posiedzenie odbyło się w sali posiedzeń Urzędu Gminy w Mszanie. Wzięli w nim udział także 
Radni niebędący członkami komisji i przedstawiciele Urzędu Gminy. Lista obecności gości 
stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Punkt 1. Otwarcie posiedzenia 
Wspólne posiedzenie otworzył i poprowadził Przewodniczący Komisji Budżetu i 
Infrastruktury, Pan Piotr Gonsior. Po sprawdzeniu list obecności stwierdził, że obrady każdej 
z komisji są prawomocne. Powitał radnych oraz gości oraz przedstawił porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie jego prawomocności. 
2. Przyjęcie protokołów: z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych z dn. 20 maja 2024 r. 

oraz z posiedzenia Komisji Budżetu i Infrastruktury z dn. 22 maja 2024 r.  
3. Informacja o przygotowanej ofercie placówek kultury i sportu na wakacje. 
4. Rekrutacja do przedszkoli. 
5. Analiza regulaminu gospodarowania odpadami komunalnymi, działalność PSZOK.  
6. Inwestycje realizowane w ramach Polskiego Ładu – pozyskane środki, rozliczenia, 

przetargi na zadania. 
7. Sprawy bieżące. 
8. Zakończenie posiedzenia. 
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Punkt 2. Przyj ęcie protokołów 
Protokół z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych z dnia 20 maja 2024 r. radni otrzymali w 
materiałach. Nie było uwag.  
Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. 
Głosowało 7 radnych – członków Komisji Spraw Społecznych. Było 7 głosów „za”.   
Protokół został przyjęty. 
Protokół z posiedzenia Komisji Budżetu i Infrastruktury z dn. 22 maja 2024 r. radni otrzymali 
w materiałach. Nie było uwag.  
Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. 
Głosowało 9 radnych – członków Komisji Budżetu i Infrastruktury. Było 9 głosów „za”.   
Protokół został przyjęty. 

Punkt 3. Oferta placówek kultury i sportu na wakacj e 
Informacje o przygotowanej ofercie placówek kultury i sportu na wakacje przedstawili 
kolejno dyrektorzy: 

− Pan Adam Antończyk – Dyrektor Gminnego Ośrodka Sportu w Mszanie. Informacja 
stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Dyrektor poinformował ponadto, że w dniach od 15 lipca do 11 sierpnia na Krytej Pływalni w 
Połomi planowana jest przerwa technologiczna. 
O współfinansowanie akcji „Wakacje” GOS wystąpił do Fundacji JSW. Złożono wniosek o 
wartości 40.000 zł. Nie ma jeszcze rozstrzygnięcia. 
Pytania zadawali: 

• Radna Wioleta Szotek – czy GOS planuje jakieś wakacyjne zajęcia na boisku sportowym w 
Gogołowej? 

• Dyrektor Adam Antończyk odpowiedział – nie.  

• Na pytanie Radnego Sebastiana Bergera, do kogo skierowana jest oferta wyjazdów z 
GOS, Pan Dyrektor odpowiedział – do wszystkich chętnych, nie tylko z terenu naszej 
gminy, ponieważ nie zawsze jest tylu chętnych mieszkańców, by zapełnić cały autokar. 

• Na pytanie Przewodniczącego KBiI Pana Piotra Gonsiora, czy mieszkańcy Gminy Mszana 
mają pierwszeństwo przy zapisach, czy też decyduje kolejność zgłoszeń, Pan A. Antończyk 
odpowiedział – decyduje kolejność zgłoszeń. 

Po dyskusji zaproponowano, aby w przypadku większej liczby chętnych niż miejsc, 
organizatorzy dawali pierwszeństwo mieszkańcom Gminy Mszana, bo to przede wszystkim 
do nich adresowana jest oferta. Zasady takie powinny stosować nie tylko Gminny Ośrodek 
Sportu, ale również inne gminne placówki organizujące zajęcia wakacyjne. 
Wójt Mirosław Szymanek poinformował, że zobowiąże dyrektorów placówek do 
opracowania stosownych regulaminów. 

− Pani Gabriela Gwiszcz, instruktor w Gminnym Ośrodku Kultury i Rekreacji w Mszanie, 
w imieniu Dyrektora przedstawiła ofertę GOKiR na wakacje. Informacja stanowi 
załącznik nr 5 do protokołu. 

Pani G. Gwiszcz poinformowała ponadto, że terminy i miejsca wyjazdów zostały uzgodnione 
po konsultacjach z innymi placówkami w gminie, aby nie powielać programu, by był on jak 
najbardziej ciekawy i różnorodny. Oprócz wycieczek organizowanych będzie dużo zajęć na 
terenie gminy, we wszystkich trzech sołectwach oraz trzy otwarte festyny. GOKiR wystąpił do 
Fundacji JSW o dofinansowanie akcji wakacyjnej, projekt ma wartość 22.000 zł. Trwa 
oczekiwanie na odpowiedź. 
Pytania zadawali: 

• Na pytanie niebędącego członkiem komisji Radnego Piotra Kuczera czy GOKiR 
dofinansowuje wyjazdy mieszkańców, Pani G. Gwiszcz odpowiedziała – GOKiR dotuje 
warsztaty i zajęcia stacjonarne. Uczestnicy pokrywają koszty przejazdów autokarem, 
biletów wstępu i ubezpieczenia. Pierwszeństwo przy zapisach mają mieszkańcy gminy. 
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• W nawiązaniu do dofinansowań z Fundacji JSW Wójt Mirosław Szymanek zwrócił uwagę, 
że złożenie wniosku nie jest równoznaczne z uzyskaniem dofinansowania. Placówki 
gminne składają wiele wniosków, pozyskały już dużo środków, ale za każdym razem jest 
to decyzja Fundacji. 

• W temacie Sekretarz Joanna Szymańska poinformowała, że Gmina Mszana wśród gmin, 
które współpracują z Fundacją JSW, znajduje się na trzecim miejscu pod względem 
wysokości pozyskanych środków. Podała również, że na stronie internetowej Fundacji 
właśnie pojawiła się informacja, że dokumenty aplikacyjne złożone na nabór wakacyjno-
letni tj. do 20 maja 2024 roku będą rozpatrzone do końca lipca 2024 roku.  

• Na pytanie Radnego Alojzego Wita, czy pozyskane w ramach projektu środki można 
dzielić na wszystkie sołectwa, Sekretarz odpowiedziała, że projekty są pisane na 
konkretne działania, w konkretnych miejscach i środki są rozliczane dokładnie według 
tego, na co zostały zaplanowane.  Nie ma puli do dowolnego podziału. 

− Pani Mirela Ledwoń, Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej, przedstawiła ofertę na 
wakacje Świetlicy Środowiskowej w Połomi. Informacja stanowi załącznik nr 6 do 
protokołu. 

Pani Kierownik poinformowała ponadto, że na organizację akcji wakacyjnej Ośrodek również 
złożył projekt do Fundacji JSW. Do czasu rozstrzygnięcia, akcja będzie realizowana ze 
środków własnych OPS w Mszanie oraz ze środków na Świetlicę Środowiskową, które 
pochodzą z Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. Został również 
złożony wniosek o środki do Regionalnego Ośrodka Polityki Społecznej w Katowicach, jednak 
może on być przesunięty w czasie od września do grudnia 2024 r. 
Ponadto OPS współdziała przy organizacji kolonii nad morzem z programem profilaktycznym, 
z których mogą skorzystać dzieci z rodzin zagrożonych nałogami i z innymi dysfunkcjami. 
Środki na te kolonie przekazuje GKRPA w Mszanie. W tym roku do wyjazdu zostało 
zakwalifikowanych 6 dzieci. Koszt ogólny to 10.000 zł, kolonie są finansowane w całości wraz 
z dowodem dzieci. 
Kierownik omówiła zasady kwalifikacji dzieci do wyjazdu, są to: warunki finansowe i 
zdrowotne rodziny, dysfunkcje w rodzinie, możliwość skorzystania z innych 
dofinansowywanych wyjazdów np. z zakładu pracy rodzica, korzystanie przez dzieci z 
wyjazdów w latach poprzednich itp. 

− Pani Eliza Sicińska-Hajska, Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej w Mszanie, 
przedstawiła planowane działania wakacyjne, które w tym roku zostaną 
przeprowadzone w najmniejszej z bibliotek – w Gogołowej. Informacja stanowi 
załącznik nr 7 do protokołu. 

Dyrektor poinformowała ponadto, że biblioteka, za kwotę 3.000 zł pozyskaną z Gminnej 
Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych zakupiła gry planszowe, w tym 
wielkoformatowe, które będą wykorzystywane podczas akcji wakacyjnej, a następnie w 
czasie innych działań biblioteki. Trwają również prace nad przygotowaniem regulaminu 
wypożyczania gier, podobnie jak wypożycza się książki. 
Nie było pytań. 
W uzupełnieniu informacji o akcji wakacyjnej, Prowadzący obrady podał informacje ze szkół 
na temat planowanego wypoczynku uczniów. 
a/ Szkoła Podstawowa w Mszanie 

Rodzaj wypoczynku i ilość dzieci: 
wyjazd do rodziny (bez rodziców) – 95,  
kolonie, obozy na terenie kraju – 54,  
kolonie, obozy za granicą – 6  
Wakacje z GOKiR – 41 
w domu – 45  
wyjazd z rodzicami w kraju – 108 
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wyjazd z rodzicami za granicę – 120 
b/ Zespół Szkolno-Przedszkolny w Połomi 

Rodzaj wypoczynku i ilość dzieci: 
- kolonie, obozy na terenie kraju – 43  
- kolonie, obozy za granicą – 7 
- wczasy z rodzicami na terenie kraju – 92 
- wczasy z rodzicami za granicą – 98 
- wypoczynek z GOKiR, GOS, Świetlicą – 17 
- u rodziny – 105 
- w domu  – 40 
W placówce w okresie wakacji nie będą organizowane zajęcia dla dzieci. W lipcu będzie 
czynne przedszkole (prawdopodobnie 2 oddziały). Aktualnie trwa zbieranie kart zgłoszenia 
na dyżur wakacyjny. 
c/ Szkoła Podstawowa z Oddziałami Przedszkolnymi w Gogołowej 

Rodzaj wypoczynku i ilość dzieci: 
- kolonie, obozy na terenie kraju – 24  
- kolonie, obozy za granicą – 4 
- wczasy z rodzicami na terenie kraju – 27 
- wczasy z rodzicami za granicą – 45 
- wypoczynek z GOKiR, GOS, Świetlicą – 23 
- u rodziny – 22 
- w domu  – 18 
- inne – 10  
W czasie wakacji nie planuje się w szkole żadnych zajęć z uczniami. Od 1.08 2024 r. do 
21.08.2024 r. będzie otwarty oddział przedszkolny. 
 
Pytania zadawali: 

• Radny Piotr Kuczera korzystając z obecności Dyrektora GOS, zadał mu pytanie o prace, 
które są prowadzone na górnym boisku w Mszanie.  

• Dyrektor Adam Antończyk odpowiedział – będą wymieniane piłkochwyty i siatki. Koszt 
wyniesie ok. 7-8 tysięcy złotych. Zadanie nie było planowane, ale jest konieczne. 
Demontowana siatka w dobrym stanie  będzie wykorzystana do wzmocnienia ogrodzenia 
terenu poniżej, żeby lepiej zabezpieczyć boisko przed dzikami, które powodują szkody na 
murawie. 

• Na pytanie Pana Radnego Kuczery, czy w okresie wakacji są planowane zniżki dla dzieci 
na wejście na basen, Dyrektor odpowiedział, że nie ma w planie takich zniżek. Być może 
pojawi się jako atrakcja dmuchany tor przeszkód, ale w okresie wakacyjnym, od 15 lipca 
do 11 sierpnia na basenie trwać będzie przerwa technologiczna. 

• Radny P. Kuczera zadał pytanie, czy są przewidziane dodatkowe działania, które 
poprawią wentylację na poddaszu basenu. mimo zamontowanych wentylatorów w 
okresie jesienno-zimowym sprawa skraplającej się wilgoci jest tam poważna. 

• Odpowiedzi udzielił Kierownik Referatu Planowania i Inwestycji UG w Mszanie, Pan 
Marek Małek – 15 lipca zaczyna się przegląd gwarancyjny. Po nim okaże się, co będzie do 
zrobienia. Ewentualne prace remontowe potrwają przez okres 3-4 tygodni. Skraplanie się 
wilgoci na poddaszu zostało w dużej części ograniczone, ale nie wyeliminowane. Po 
przeglądzie będą podejmowane decyzje w sprawie dalszych działań. 

Więcej pytań nie było. Wójt podziękował dyrektorom za przygotowanie ciekawej oferty 
wakacyjnej. 
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Punkt 4. Rekrutacja do przedszkoli  
Informacje o rekrutacji do przedszkoli na nowy rok szkolny przedstawiła Kierownik Referatu 
Administracji, Edukacji i Informacji, Pani Katarzyna Bylicka. 
Rekrutacja w gminnych placówkach trwała od 1 marca do 29 kwietnia. Obecnie trwa 
rekrutacja uzupełniająca, gdyż pozostały wolne miejsca. 
Przedszkole Wesoły Dzwoneczek w Mszanie: liczba miejsc – 150 (6 oddziałów), kontynuacja 
wychowania przedszkolnego – 97 dzieci. Wolnych miejsc, na które prowadzona była 
rekrutacja – 53. Wniosków wpłynęło – 41, przyjęto dzieci – 37, w pozostałych przypadkach 
brak kwalifikacji (dzieci 2-letnie, pochodzące spoza terenu gminy lub rodzice nie złożyli 
potwierdzeń). 
Po raz pierwszy w Przedszkolu w Mszanie pozostaną wolne miejsca. Trwa rekrutacja 
uzupełniająca. 
Gminne Przedszkole w Połomi: liczba miejsc – 150 (6 oddziałów), kontynuacja wychowania 
przedszkolnego – 99 dzieci. Wolnych miejsc, na które prowadzona była rekrutacja – 51. 
Wniosków wpłynęło – 34, przyjęto dzieci – 27, w pozostałych przypadkach brak kwalifikacji 
(dzieci 2-letnie, pochodzące spoza terenu gminy lub rodzice nie złożyli potwierdzeń). 
Analizując wyniki rekrutacji i ilość dzieci, do arkusza organizacyjnego placówki wprowadzono 
5, zamiast dotychczasowych 6 oddziałów przedszkolnych. Będzie do nich uczęszczać 124 
dzieci. Pozostało 1 miejsce wolne. Nie jest prowadzone postępowanie uzupełniające. 
Oddziały Przedszkolne w SP Gogołowa: liczba miejsc – 50 (2 oddziały), kontynuacja 
wychowania przedszkolnego – 32 dzieci. Wolnych miejsc, na które prowadzona była 
rekrutacja – 18. Wniosków wpłynęło – 18, przyjęto dzieci – 15, w pozostałych przypadkach 
brak kwalifikacji (dzieci 2-letnie lub pochodzące spoza terenu gminy). 
Trwa postępowanie uzupełniające na 3 wolne miejsca. 
 
Pytania zadawali: 

• Radny Marek Kotula – czy w postępowaniu uzupełniającym mogą składać wnioski rodzice 
spoza gminy? 

• Pani Kierownik odpowiedziała – mogą składać. Wnioski będą rozpatrywane. 

• Na pytanie Radnego Piotra Kuczera, co z kadrą zamkniętego oddziału w Połomi, Pani K. 
Bylicka odpowiedziała – nauczyciel nie został zwolniony, miał odpowiednie kwalifikacje, 
aby przejąć częściowo zadania w Szkole Podstawowej w Połomi. Natomiast pomocy 
nauczyciela trzeba było wypowiedzieć umowę. Jeśli pojawi się konieczność zatrudnienia, 
będzie brana pod uwagę. 

Więcej pytań nie było. Prowadzący obrady podziękował zaproszonym dyrektorom za udział 
w posiedzeniu i przedstawienie informacji oraz ogłosił 5 minut przerwy w obradach.  
Obrady wznowiono po tym czasie, o godz. 15.45. 

Pkt. 5. Analiza regulaminu gospodarowania odpadami komunalnymi, 
działalno ść PSZOK 
Prowadzący obrady poinformował, że na poprzednich posiedzeniach obie Komisje zgłosiły 
wnioski o podjęcie prac nad  wprowadzeniem zmian do Regulaminu utrzymania czystości i 
porządku w gminie w celu ograniczenia wzrostu stawki za odbiór odpadów. Obecnie 
obowiązujące uchwały wraz ze zmianami Radni otrzymali w materiałach. Każdy Radny miał 
przeanalizować obowiązujące zapisy oraz przygotować propozycje ewentualnych zmian. 
Na wstępie Radni zapoznali się z prezentacją dotyczącą systemu gospodarki odpadami 
komunalnymi, obowiązującego w gminie i przepisami, które regulują tę politykę, 
porównaniem ilości odpadów w latach 2022 – 2024, odbieranych bezpośrednio spod posesji 
oraz w Punkcie Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych (PSZOK), zasadami 
przekazywania odpadów przez firmę na instalacje (RIPOK). 
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Pytania zadawali i uwagi zgłaszali: 

• Radny Piotr Kuczera zwracał uwagę na duże ilości odbieranej w PSZOK frakcji „papier i 
tektura” oraz odpadów wielkogabarytowych. 

• Przewodniczący Komisji Budżetu i Infrastruktury Radny Piotr Gonsior zadał pytanie: 

− czy każda firma, prowadząca działalność gospodarczą w naszej gminie znajduje się w 
bazie BDO? 

• Radny Sebastian Berger zadał pytania: 

− Jak działała firma wywożącą odpady w czasie, gdy PSZOK funkcjonował za Urzędem 
Gminy i na parkingu przy OSP, gdzie nie było wagi? 

− Jaki jest poziom recyklingu w Gminie Mszana? 

− Czy nie można pomyśleć o wejściu w związek międzygminny z jakąś inną gminą, w 
której są znacznie niższe stawki za odbiór odpadów? 

− Czy dla gminy nie byłoby korzystne utworzenie zakładu gospodarki komunalnej? 
Odpowiedzi udzielali insp. Iwona Cofalik z Referatu GKiFZ , Z-ca Wójta Błażej Tatarczyk i Wójt 
Mirosław Szymanek: 
Nie każdy przedsiębiorca musi być w bazie BDO, wynika to z odrębnych przepisów. Firma 
Eko-Glob odbierała odpady  na wyznaczonym miejscu w gminie i przewoziła je do swojej 
bazy, gdzie znajduje się sortownia.  
Co do wskaźników recyklingu – jest to bardzo poważny temat, samorządy są zobowiązane do 
recyklingu, jednak wskaźniki te gminy spełniają z trudnością. Duży wpływ na osiągnięcie 
poziomu przygotowania do ponownego użycia i recyklingu mają odpady ulegające 
biodegradacji – akurat pod tym względem to dobrze, gdy jest ich dużo. Jeśli gmina nie 
osiągnie wymaganego wskaźnika recyklingu, płaci karę ustawową. Taką karę trzeba było 
zapłacić w 2022 roku za nie osiągnięcie poziomów w roku 2020), wyniosła ok. 6.000 zł. 
Wymagane poziomy recyklingu wzrastają co roku o 10 punktów procentowych.  
Wójt Gminy zwrócił uwagę, że jest to problem wszystkich samorządów. Wygórowane 
wskaźniki są trudne do osiągnięcia, dlatego od początku polityka gminy w tym zakresie jest 
nastawiona na odbiór od mieszkańców wszystkich odpadów spod posesji, co dla ludzi jest 
wygodne, a gminie pozwala osiągnąć wskaźniki. Istnieje ryzyko, że jeśli ograniczy się odbiór 
bioodpadów spod posesji, trawa zacznie lądować w kubłach na odpady zmieszane, bo 
mieszkaniec nie będzie miał jak dostarczyć jej na PSZOK. Potrzebne jest też coraz lepsze 
segregowanie odpadów w gospodarstwach domowych, by pozostawało jak najmniej 
odpadów zmieszanych. Tutaj dużo zależy od postawy i poziomu edukacji ekologicznej 
mieszkańców. Wójt dodał, że system odbioru odpadów w naszej gminie uważa za sprawny, 
nie ma wszędzie walających się śmieci, jak to można obserwować jadąc na wakacje w innych 
krajach. Zwrócił też uwagę, że nie ma gwarancji, iż wprowadzenie ograniczeń w odbiorze 
odpadów będzie skutkować obniżeniem stawki, jaką płacą mieszkańcy, bo firmy w kalkulacji 
biorą pod uwagę wiele czynników, a koszty rosną. 
W sprawie utworzenia gminnego zakładu komunalnego Pani I. Cofalik zwróciła uwagę, że 
gmina musiałaby mieć do tego pracowników, tabor. To są bardzo duże koszty do pokrycia. 
Dalej głos zabierali: 

• Mieszkaniec Jarosław Wala zwrócił uwagę, że RIPOK-i to instalacje typowo do odpadów 
zmieszanych i w nich odbywa się dodatkowa segregacja. Dlatego firmy nieraz mieszają 
odpady, przed ich przekazaniem. 

• Insp. Iwona Cofalik odpowiedziała, że jeśli do odpadów zmieszanych wrzucimy bio i 
papier, odpady te są zawilgocone i nie do wysegregowania. Firma Eko-Glob posiada 
sortownię i może dosegregować odpady segregowane, ale nie jest to łatwe i nie zawsze 
możliwe. Należy dążyć do tego, aby mieszkańcy oddawali jak najmniej  odpadów 
zmieszanych, aby jak najwięcej śmieci segregowali do worków. 

• Radny Piotr Kuczera przypomniał, że należy edukować mieszkańców poprzez artykuły w 
Wieściach Gminnych w każdym numerze, o co apelował. Ważne jest, żeby mieszkańcy nie 
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wystawiali worków wypełnionych tylko w części oraz aby zgniatali puste opakowania 
plastikowe, bo jeśli są pełne, to firma wozi powietrze, a musi przejechać dużo częściej. 

• Radny Sebastian Berger zauważył, że jeśli gminie zależy na zmniejszeniu opłat za śmieci, 
to albo należy dążyć do tego, by mieszkańcy produkowali mniej odpadów albo podjąć 
inne działania, które mogą przynieść oszczędności. Podał propozycje: 

− obsługa PSZOK przez pracownika gminy, zamiast firmy, 

− wprowadzenie obowiązkowych oświadczeń mieszkańców, że są to śmieci 
wyprodukowane przez nich. 

• Przewodniczący KBiI Piotr Gonsior zwrócił uwagę, że nawet jeśli gmina wprowadzi 
ograniczenia, to i tak firma, zwłaszcza, gdy w przetargu nie ma konkurencji, stawia 
warunki cenowe. 

• Mieszkaniec Jarosław Wala stwierdził, że przetarg powinien być inaczej rozpisany – firmy 
powinny podać osobno koszt transportu, obsługi pracownika i zagospodarowania 
odpadów. Wtedy można się będzie zastanawiać, gdzie szukać oszczędności. 

• Prowadzący obrady Pan Radny Gonsior zadał pytanie, czy na etapie rozpisywania 
przetargu można zawrzeć takie punkty oraz czy można dopytać firmę, czy ewentualna 
rezygnacja ze zbiórki wielkogabarytów spod posesji wpłynie na obniżenie ceny? 

• Pan Wójt odpowiedział, że swego czasu były prowadzone rozmowy z firmą, co zrobić, by 
koszty odbioru odpadów były niższe. Firma zasugerowała wtedy wydzielenie popiołu z 
odpadów zmieszanych. Gmina wprowadziła tę sugestię, a mimo to stawka za odbiór w 
kolejnym roku wzrosła.  

Wójt zadeklarował, że choć nie ma pewności, że wprowadzone ograniczenia wpłyną na 
obniżenie stawki, zaakceptuje wszystko, co wypracują i uzgodnią Komisje w tym temacie.  
Uzgodniono, że pracownik Urzędu Gminy wystąpi do firmy odbierającej odpady o 
przedstawienie kosztów w rozbiciu na: koszt transportu, koszty osobowe, koszt 
zagospodarowania odpadów, opłaty marszałkowskie. Radni wskazali, że znając składowe 
ogólnego kosztu można będzie wprowadzić ograniczenia, które wpłyną na obniżenie stawki 
płaconej przez mieszkańców.  
 
Wynikła dalsza dyskusja, w której głos zabierali: 

• Mieszkaniec Jarosław Wala zwrócił uwagę, że gmina nie ma co prawda wpływu na to, 
jaką cenę zaoferuje firma, ale może wytrącać firmie z ręki argumenty za dalszym 
podnoszeniem ceny poprzez większe kontrole na PSZOK, działanie na rzecz ograniczania 
ilości zwożonych odpadów czy nie odbieranie wielkogabarytów spod posesji. Stwierdził, 
że sukcesem było zatrzymanie wzrostu ilości oddawanych odpadów na PSZOK w 2023 
roku, a stało się to po licznych kontrolach w Punkcie Radnego Piotra Kuczery. 

• Na to stwierdzenie insp. Iwona Cofalik odpowiedziała, że wpływ na zatrzymanie ilości 
zwożonych odpadów na PSZOK miało wprowadzenie systemu Karta PSZOK oraz 
uchwalenie limitów przywożonych na PSZOK odpadów wielkogabarytowych, 
remontowo-budowlanych oraz opon - działania te skutecznie uszczelniły system. 

• Przewodniczący KBiI Piotr Gonsior wskazał, że to niezrozumiałe, że zostały wprowadzone 
ograniczenia w odbiorze odpadów remontowo-budowlanych  i wielkogabarytowych na 
PSZOK, a podczas zbiórki wielkogabarytów spod posesji można oddać dowolną ilość 
odpadów, co wpływa na wzrost sumarycznej ilości odpadów za cały rok i powyższe 
ograniczenia wydają się bezzasadne. 

• Wójt M. Szymanek przyznał, że to był błąd. 

• Radny Piotr Kuczera przypomniał, że wielokrotnie zwracał na to uwagę, był przeciwny 
wprowadzaniu zmian do Regulaminu utrzymania porządku i czystości poprzez powrót do 
akcji wystawka, złożył nawet na ubiegłorocznej komisji pismo z podpisami 25 
mieszkańców, którzy byli temu przeciwni.  
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• Radna Ewa Wawrzyczny zwróciła uwagę, że w ubiegłym roku, po dyskusji, Rada doszła do 
wniosku, że jeśli w 2023 roku nie było zbiórki wielkogabarytów spod posesji, to w 
bieżącym należy ją wprowadzić. Jest to wygodne i oczekiwane zwłaszcza przez starszych 
mieszkańców. Raz na kilka lat taka akcja powinna być prowadzona. 

• Radny P. Kuczera odpowiedział, że większość mieszkańców ma możliwość przywieźć 
odpady na PSZOK, o czym świadczy ilość oddawanych tam odpadów. Natomiast te 10 
starszych osób zawsze może poprosić o pomoc OPS albo pracowników gminy. 
Radny zgłosił wniosek, aby w 2025 roku nie przeprowadzać zbiórki odpadów 
wielkogabarytowych spod posesji. Większą ilość mebli i innych wielkogabarytów 
mieszkańcy mogą we własnym zakresie zawieźć na PSZOK, a jeśli przekroczą limit 
wagowy, dopłacą dodatkowo. Jeśli kogoś stać na wymianę mebli, będzie też w stanie 
zapłacić za wywóz starych. 

Głosowanie wniosku 

Prowadzący obrady poddał pod głosowanie wniosek w sprawie nie przeprowadzania w 2025 

roku zbiórki odpadów wielkogabarytowych spod posesji. 

− Z Komisji Spraw Społecznych głosowało 7 Radnych. Było 5 głosów „za”, przy 2 głosach 
„przeciw”. Komisja przyjęła wniosek. 

− Z Komisji Budżetu i Infrastruktury głosowało 9 Radnych. Było 6 głosów „za”, 2 głosy 
„przeciw”, 1 głos „wstrzymujący się”. Komisja przyjęła wniosek. 

 
Przystąpiono do dalszej analizy systemu gospodarowania odpadami. Głos zabierali: 

• Niebędący członkiem komisji Radny Łucjan Marek – wskazał, że nie powinno być tak, iż 
worki z odpadami segregowanymi są odbierane spod posesji, a dodatkowo odpady 
segregowane, np. papier czy tekturę można także przywozić na PSZOK. Efekt jest taki, że 
przyjeżdżają całe busy z odpadami. 

• Z-ca Wójta zwrócił w tym temacie uwagę, że zgodnie z ustawą gmina nie może 
ograniczyć mieszkańcom możliwości oddawania każdej ilości odpadów segregowanych.  

• Insp. Iwona Cofalik dodała, że mieszkaniec może oddać każdą ilość tych odpadów z 
własnej posesji, ale muszą być one spakowane w odpowiednich workach, jeśli chodzi o 
tekturę, to w niebieskich. Czasem mieszkańcom jest wygodniej zawieźć odpad na PSZOK.  

Nastąpiła dyskusja o wprowadzeniu opłat za worki. Z danych wynika, że w 2022 roku 
mieszkańcy oddali 239.049 worków z odpadami segregowanymi, a w 2023 roku – 247.439 
worków. Obecnie mieszkańcy nie płacą osobno za worki, koszty te są wliczone do całego 
systemu gospodarki odpadami. 

• Prowadzący obrady Radny Piotr Gonsior wskazał, że nawet niewielka opłata za worki, np. 
30 groszy, wpłynie na lepsze gospodarowanie nimi przez mieszkańców. Worki będą 
bardziej napełniane, a plastikowe butelki zgniatane, aby więcej się zmieściło. 

• Radny Piotr Kuczera zaproponował, że mieszkańcy mogą kupować worki przez Internet 
lub w sklepach, jak to jest np. w gminie Świerklany. Podniósł też kwestię koszenia całych 
łąk i oddawania 30-40 worków jednorazowo z 1 posesji. Być może płatne worki ograniczą 
takie działania mieszkańców. Zaproponował, aby do Regulaminu wprowadzić 
ograniczenie – mieszkaniec może oddać spod posesji maksymalnie 5 worków z 
bioodpadami, a pozostałe musi we własnym zakresie zawieźć na PSZOK. 

• Insp. Iwona Cofalik zwróciła uwagę, że jeśli wprowadzi się limity na bioodpady, które są 
jednym z ważniejszych składników wpływających na to, że gmina osiąga wymagane 
poziomy recyklingu, może dojść do sytuacji, że nie uda się osiągnąć tych poziomów, a 
wtedy trzeba będzie płacić kary, co również wpłynie na podwyższenie kosztów systemu 
gospodarki odpadami. 

• Pan Radny Kuczera podał przykład Gminy Świerklany, gdzie takie limity obowiązują. 
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W związku z obszernością tematu i brakiem możliwości wyczerpania dyskusji na posiedzeniu, 
prowadzący obrady Radny Piotr Gonsior poprosił Radnych o zgłaszanie swoich propozycji 
zmian z Regulaminie utrzymania czystości i porządku w gminie do dalszej dyskusji oraz 
zapowiedział, że posiedzenie zostanie przerwane o godz. 18.00, a jego kontynuację ustalił na 
dzień 19 czerwca 2024 r. o godz. 14.30 w sali posiedzeń UG Mszana. 
Nie było głosów sprzeciwu. 
 
Propozycje do dalszej dyskusji zgłosili: 

• Radny Alojzy Wita: 

− obniżenie stawki za odbiór odpadów dla osób z niepełnosprawnością, 

− obniżenie stawki dla seniorów +75, 

− obniżenie stawki dla posesji zamieszkałej przez więcej niż 5 osób ze względu na duży 
udział odpadów bio w stawce za 1 osobę, 

− ograniczenia w odbiorze gruzu – do 0,5 tony, 

− ograniczenia w odbiorze odpadów wielkogabarytowych – do 250 kg, 

− ograniczenia w odbiorze opon – do 2 opon (można je także oddać u wulkanizatora), 

− zmniejszenie częstotliwości wywozu popiołu latem oraz zmniejszenie częstotliwości 
wywozu innych odpadów, tam gdzie to możliwe, 

− indywidualny zakup worków przez mieszkańców, 

− karty PSZOK powinny zawierać dane osobowe 2 osób, tj. właściciela i osoby, którą 
właściciel upoważnia do oddania odpadów na PSZOK, 

− zawarcie w specyfikacji przetargowej składowych, które składają się na koszty ogólne, 

− zatrudnienie do obsługi PSZOK pracownika gminy. 

• Radny Łucjan Marek: 

− ograniczenie częstotliwości wywozu odpadów spod posesji, 

− uszczelnić system odbioru odpadów komunalnych, aby nie były odbierane odpady z 
działalności komunalnej. 

Wynikła dyskusja w tym temacie.  

• Na pytanie Radnej Barbary Kruczek, czy firmy, prowadzące w gminie działalność 
gospodarczą, mają odrębne umowy na odbiór odpadów, czy jest to sprawdzane, 
odpowiedzi udzieliła insp. Iwona Cofalik – urząd wysłał pisma do przedsiębiorców w tym 
temacie. Firmy złożyły oświadczenia lub przedstawiły umowy z potwierdzeniem płatności 
na odbiór odpadów z działalności. Tego typu kontrole gmina przeprowadza co dwa lata. 
Od przedsiębiorców z  terenu gminy odpady odbiera 11 różnych firm. 

 

Na tym posiedzenie przerwano, o godz. 18.05.  

 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Infrastruktury 
/-/  
Piotr Gonsior 
 
 
Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych 
/-/  
Ilona Mura 
 
 
 
Protokołowała:   
/-/  
Mirosława Książek-Rduch  


